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Kietrz, dn. 12 grudnia 2013 roku 

 

PROTOKÓŁ 

ze wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Miejskiej w Kietrzu 

z dnia 4 listopada 2013 roku 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 13
00

 

 
Stan Komisji rewizyjnej: 4 członków- wszyscy obecni 

Stan Komisji ds. rozwoju miasta, oświaty i usług: 5 członków  

Stan Komisji ds. rozwoju rolnictwa i warunków bytowych wsi: 5  

Stan Komisji ds. mieszkaniowych, rodziny i świadczeń socjalnych: 5 członków  

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

Józef Matela – Burmistrz Kietrza 

Jacek Karpina – Zastępca Burmistrza Kietrz 

Agata Wołoszyn- Skarbnik Gminy Kietrz 

Czesław Gil – Przewodniczący Rady Miejskiej w Kietrzu 

Andrzej Wójtowicz- Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kietrzu 

 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Stałych Komisji Rady Miejskiej w Kietrzu. Powitał wszystkich 

obecnych i przedstawił porządek obrad. 

1. Zapoznanie się z projektami: 

- planu dochodów budżetowych na rok 2014; 

- planu wydatków budżetowych na rok 2014. 

2. Sprawy bieżące.  

 

Ad.1 Zapoznanie się z projektami 

 plan dochodów budżetowych na rok 2014 
Skarbik Gminy przedstawiła komentarz do planu dochodów budżetowych na rok 2014. 

Radny Wojciech Maryszczak: 

 Czy w dziale 756 –dochody od osób prawnych, fizycznych i innych jednostek, które są 

skalkulowane na poziomie 14,5 mln zł. To jest o 3 mln 200tys. więcej niż miało to miejsce w roku 

ubiegłym. Czy osiągniecie takich dochodów jest realne? 

Skarbik Gminy: 

 Podstawowa różnica w stosunku do roku ubiegłego wynika z podatku rolnego, ponieważ 

mamy tutaj zaplanowany dochód wynikający z określonego przypisu, w tym również przypisu 

obejmującego Kombinat Rolny w Kietrzu. Ponieważ Kombinat Rolny w roku bieżącym kończy ulgę 

inwestycyjną. Tutaj jest zaplanowany cały przychód z Kombinatu Rolnego i to jest jedna różnica, 

drugą różnicą są udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych. Przełożenie ma również wzrost 

o 2% podatku od nieruchomości oraz dochody z tytułu gospodarowania odpadami komunalnymi. 

Myślę, że są to kwoty realne, jedynym zagrożeniem jest ponowny wniosek Kombinatu Rolnego o ulgę 

inwestycyjną.                

Radny Krzysztof Łobos: 

                Gdzie w dochodach ujęte są dochody z tytułu sprzedaży działek oraz nieruchomości? 

Skarbik Gminy: 

W dziale 700. Jest to 800 tysięcy. 

Radny Wojciech Maryszczak:  

Dział 801.Oświata i wychowanie. Kwota 10 tys. zł z czynszów to jedyna kwota zaplanowana 

z wynajmu sal gimnastycznych, sal lekcyjnych ze szkół, których organem prowadzącym jest gmina? 
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Skarbik Gminy: 

Tak, to jest jedyna kwota. 

Radny Wojciech Maryszczak: 

 Bardzo proszę o przedstawienie Radzie Miejskiej wszystkich podmiotów, które korzystają z 

wynajmu sal lekcyjnych i sal gimnastycznych w Szkole Podstawowej w Kietrzu, w ZS w Kietrzu, oraz 

w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Nowej Cerekwi. Bardzo proszę o taki wykaz za rok 2012/2013. 

Wszystkich podmiotów, które korzystały z dzierżawy najmu sal lekcyjnych i pomieszczeń. Mam tu 

również na myśli podmioty, które mają zarejestrowaną działalność na terenie tych placówek.  

 

Skarbik Gminy: 

Takie zestawienie jak najbardziej możemy przygotować. Na ten moment dysponuje 

sprawozdaniem z wykonania budżetu na 30 września. Mogę Państwu podać jakie dochody z tego 

tytułu zostały zrealizowane: Szkoły Podstawowe- 5 593,14zł, Zespół Szkół- 2 120,61zł. 

Radny Kazimierz Tracz: 

Czy z wiatraka będziemy mieli jakiekolwiek wpływy? Podatek? 

Skarbik Gminy: 

Na dzień dzisiejszy nie są planowane żadne dochody. Ta firma będzie odprowadzała do 

naszego budżetu podatek od budowli 2% od wartości budowli dopiero na etapie złożenia deklaracji 

przez firmę o wartości jaka ponieśli na ten wiatrak, będzie to około 30 tys. zł na rok. 

Radny Krzysztof Łobos: 

Porównywałem projekt budżetu z WPF i wiele pozycji tam nie ma. Jest 200tys. różnicy 

między WPF a proponowanym budżetem w sprzedaży mienia. Skąd taka różnica? 

Skarbik Gminy: 

Integralną częścią uchwały budżetowej na rok 2014 będzie projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2014-2020 bądź roku 2021. Wynika to z faktu iż zakłada się, że w WPF integralną 

częścią musi być planowany rok budżetowy. Ta WPF, która obowiązuje i będzie obowiązywała do 31 

grudnia br. musi być w swojej zgodności spójna z założeniami budżetu na rok 2013. Zmniejszenie 

planowanej obecnie WPF z tytułu dochodu sprzedaży działek i nieruchomości z 1 800tys. jest 

spowodowane faktem urealnienia. Ponieważ jak wiemy, w tym roku mieliśmy również planowaną 

wartość 1 150tys. Jednak działka w strefie inwestycyjnej nie została na ten moment sprzedana i w 

trakcie roku dokonywaliśmy tych zmniejszeń. I tutaj też zakładamy ta większa rezerwę i stad w tej 

Prognozie Finansowej obowiązującej od 1 stycznia 2014 dochód z tego tytułu będzie w kwocie 

800tys. a nie jak teraz zakładaliśmy 1 mln. 

Radny Krzysztof Łobos: 

 Jaki jest procent zrealizowanej kwoty w tym roku?  

Skarbik Gminy: 

 Na dzień 30 września jest to kwota 127 610,40zł. 
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Przewodniczący poddał projekt dochodów Gminy Kietrz na rok 2014 zaopiniowaniu w 

poszczególnych komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju miasta, 

oświaty i usług  

ds. rozwoju rolnictwa i 

warunków bytowych 

wsi 

ds. mieszkaniowych, 

rodziny i świadczeń 

socjalnych 

ZA 4 3 5 4 

PRZECIW 0 0 0 0 

WSTRZYMUJĄCE 0 2 0 1 

Projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

 

 planu wydatków budżetowych na rok 2014 

 
Skarbik Gminy przedstawiła komentarz do zaplanowanych wydatków.   

Radny Wojciech Maryszczak:  

 Ile wpłynęło wniosków o zaplanowanie konkretnych zadań w budżecie? 

Skarbnik Gminy:  

 Trudno mi jest powiedzieć ile, ponieważ wnioski, które wpływają do urzędu przekazywane są 

do odpowiedniego merytorycznie referatu i dany referat ujmuje to w zestawieniu. Do mnie i do Pana 

Burmistrza wpływa już ten wniosek zbiorowy. 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Ja złożyłem wniosek 13 września dotyczący budowy placu zabaw w naszym mieście i 

poprosiłem aby ten materiał łącznie z podpisami został przekazany Radzie Miejskiej. Czy Państwo 

dopełniliście tej formalności? Czy szanowni radni zostali zapoznani do dnia dzisiejszego z tym 

wnioskiem? Pragnę nadmienić, że pod wnioskiem, który złożyłem złożyło podpisy 329 mieszkańców, 

natomiast w październiku jako aneksem złożyłem druga transzę podpisów i ogółem zebrano 518 

podpisów pod tym wnioskiem. Sprawdzałem na skrzynce, taki wniosek do wiadomości Rady nie 

został przedłożony. Chciałbym wiedzieć ile osób, podmiotów złożyło wnioski do planu wydatków na 

rok 2014?  

Przewodniczący Mirosław Skoczylas: 

Chciałbym zauważyć, że to zadanie w budżecie jest ujęte.  

Radny Wojciech Maryszczak: 

Chciałbym mimo to poznać ilość wniosków jaka została złożona. 

 

Przewodniczący przedstawił plan wydatków rozdziałami. 

01004 Biura geodezji i terenów rolnych 

01008Melioracje wodne 

Radny Lech Duda: 

Gdzie jest zadanie odbudowy rowu biegnącego wzdłuż drogi transportu rolnego? 

Skarbnik Gminy: 

 Zadanie brzmi tak samo jak zostało określone we wniosku. Pani Wróbel wskazywała, który to 
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jest rów ale no niestety nie pamiętam.  

01030 Izby rolnicze 

01042Wyłączenie z produkcji gruntów rolnych 

Radny Krzysztof Łobos: 

Proszę o objaśnienie tytułu tego rozdziału. 

Skarbnik gminy:  

Jest to opłata, którą wpłacamy do Starostwa Powiatowego na podstawie wystawionej przez 

nich decyzji z tytuły wyłączenia gruntów pod składowisko odpadów komunalnych tzw. odrolnienie 

gruntu. 

Burmistrz Kietrza: 

Każdy podmiot, który inwestuje na gruntach a wykorzystuje inwestycję w sposób nierolniczy 

musi płacić za odrolnienie, odłączenie gruntów od gruntów rolnych.  

01095Pozostała działalność 

60016 Drogi publiczne gminne  

Przewodniczący Mirosław Skoczylas: 

Na remont nawierzchni ul. Polnej w Nasiedlu zaplanowano 40tys zł na ok 1200m
2
. Te 70 tys. 

to jest minimum, które jest potrzebne to tej inwestycji. W przyszłym roku odbędą się dożynki w 

Nasiedlu i będzie wstyd taka drogą iść. Proponuje z remontu dróg po zimie odjąć te 30 tys. i dołożyć 

do tej drogi Polnej. 

Przewodniczący poddał propozycję odjęcia 30 tys. z remontów dróg po zimie i dodania ich do 

zadania remontu nawierzchni ul. Polnej w Nasiedlu zaopiniowaniu w poszczególnych komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju miasta, 

oświaty i usług  

ds. rozwoju rolnictwa i 

warunków bytowych 

wsi 

ds. mieszkaniowych, 

rodziny i świadczeń 

socjalnych 

ZA 2 1 1 2 

PRZECIW 0 2 0 1 

WSTRZYMUJĄCE 2 2 4 2 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie. 

Radny Czesław Gil: 

Mam mieszane uczucia co do tego co przegłosowaliśmy. Jest też skreślone zadanie 

,,żużlówka” ul. Głowackiego. Tam przejść nie można. Nie wiem gdzie urwać pieniądze na to zadanie. 

Może z remontu ściany MGOK? 

Radny Krzysztof Łobos: 

 Ta droga drogi nie przypomina. Tam się chodzi po błocie. Są drogi, które remontu mogą 

przeczekać. Np. ul. Dożynkowa w Dzierżysławiu, która prowadzi do jednej posesji. 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Wniosek Pana Gila jest słuszny. Mieszkańcy ulicy Nowej również nie mają drogi. Nie wiem 

dlaczego w Lubotyniu ma powstać droga osiedlowa. 

Radny Lech Duda: 

Chciałbym zapytać o znak strefa zamieszkania w Pilszczu. Nie wiem dlaczego tam jest 5 tys. 
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Powykreślane są drobne kwoty. W Nasiedlu są dożynki, w innych miejscowościach też były a 

remonty zaplanowane w dalszej części nie są zrealizowane. Może zrezygnowalibyśmy z większego 

zadania w Nasiedlu na rzecz kilku drobniejszych inwestycji w innych miejscowościach. 

Przewodniczący Mirosław Skoczylas: 

Nie wiem czy Pan Radny sobie przypomina, że przed dożynkami w Pilszczu zastał zrobiony 

asfalt za 200tys. 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Proponuję z działu 60095 zapis budowa transportu rolnego w Kietrzu– etap I. Czy to musi być 

w jednym etapie te 600 tys.? Może być 300tys. 

Burmistrz Kietrza: 

Są zadania, na które są już podpisane umowy i to jest właśnie takie zadanie. Wartość z 

kosztorysu wychodzi 585tys. zł + koszty nadzoru inwestorskiego.  

Radny Wojciech Maryszczak: 

Czyli będzie etap II budowy drogi transportu? 

Burmistrz Kietrza: 

Tak, może być kolejny etap można dotyczyć odcinki kolejnych dróg. 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Składam wniosek aby całkowicie wykreślić remont drogi Dożynkowej i Zielonej w 

Dzierżysławiu na kwotę 70 tys. zł a pieniążki przeznaczyć m.in. na remont odcinka drogi ,,żużlówka” 

ul. Głowackiego. 

Burmistrz Kietrza:  

W Dzierżysławiu to jest jedyne większe zadanie jakie miało zostać wykonane za tej kadencji.  

Radna Bronisława Pawlik: 

Wnioskuję podzielić to zadanie. Najpierw Zielona, potem Dożynkowa. 

Przewodniczący poddał w/w propozycję Pana Maryszczaka zaopiniowaniu w poszczególnych 

komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju miasta, 

oświaty i usług  

ds. rozwoju rolnictwa i 

warunków bytowych 

wsi 

ds. mieszkaniowych, 

rodziny i świadczeń 

socjalnych 

ZA 0 3 0 2 

PRZECIW 4 2 2 2 

WSTRZYMUJĄCE 0 0 3 1 

Wniosek został zaopiniowany negatywnie. 

Burmistrz Kietrza: 

Jeśli chodzi o wniosek Pani Radnej. Aby zrobić tą nawierzchnię żużlówki to 100tys. to będzie 

mało. Więc trzeba by wymyśleć sposób naprawy nawierzchni, przynajmniej tam gdzie ona wygląda 

najgorzej. 

Radny Czesław Gil: 

Jeśli chodzi o dzielenie zadania. Jestem za tym aby tego nie robić i zadanie zrealizować za jednym 
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razem tym bardziej, że to będzie jedyna inwestycja w Dzierżysławiu. Pan Burmistrz ma rację, że 

remont drogi nie będzie łatwy bo przez całą długość przebiega kanał ciepłowniczy i to pochłonie 

kolejne pieniądze.  

Przewodniczący poddał w/w propozycję Pani Pawlik, podzielenie zadania remontu ulicy 

Dożynkowej i Zielonej i część zaplanowanej kwoty przekazanie na remont drogi żużlówki ul. 

Głowackiego, zaopiniowaniu w poszczególnych komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju miasta, 

oświaty i usług  

ds. rozwoju rolnictwa i 

warunków bytowych 

wsi 

ds. mieszkaniowych, 

rodziny i świadczeń 

socjalnych 

ZA 2 1 1 1 

PRZECIW 2 4 1 2 

WSTRZYMUJĄCE 0 0 3 2 

Wniosek został zaopiniowany negatywnie. 

Radny Lesław Kuśnerz: 

Budowa drogi Kombatantów. Czy projekt drogi, który jest wykonany nie przedawnił się? 

Skąd taka duża kwota?  

Burmistrz Kietrza: 

Jeśli chodzi o wartość tej inwestycji jest to wzięte z kosztorysu inwestorskiego, przy czym my 

zakładaliśmy, że będzie wykonana również kanalizacja deszczowa i fragment kanalizacji sanitarnej. 

To zadanie nie mogło się zmieścić ponieważ jego wartość jest bardzo duża. Nie jest to w tej chwili 

osiągalne przy tym budżecie.  

Radny Jan Stopa: 

Strona 5, pozycja 2. Jak Pan to widzi za 10 tys. wykonać remont mostu? 

Burmistrz Kietrza: 

Według oceny, którą mam od kierownika nie jest zniszczona konstrukcja nośna. Natomiast 

jest zniszczony pomost na tym moście. Za te pieniądze da się wymienić te belki, które są zniszczone. 

Radny Jan Stopa: 

A nie można by użyć płyt stropowych? 

Burmistrz Kietrza: 

Płyty stropowe nie służą do obciążeń dynamicznych przejeżdżających pojazdów. 

Radna Izabela Jurków: 

Budowa drogi w Ściborzycach zaplanowane jest 14tys. Czy te pieniądze wystarczą? Jest już 

robiony projekt? Co to jest współfinansowanie przebudowy drogi powiatowej w Ściborzycach za 

1500zł? 

Burmistrz Kietrza: 

Jeśli chodzi o tą drogę w Ściborzycach to w tej chwili jest robione jest zapytanie o cenę na 

znalezienie projektanta. Do 31 grudnia mamy czas złożyć wniosek na dofinansowanie tej drogi do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Chcielibyśmy złożyć ten wniosek tylko, że jest 

pewnego rodzaju komplikacja. Droga jest zakwalifikowana do kategorii dróg gminnych i może się 

okazać, ze tego dofinansowanie nie będzie ze względu na to. Być może na przyszłej sesji będziemy 

musieli podjąć uchwałę, że zmieniamy tę drogę na drogę transportu rolnego. 

Mamy podpisaną ze Starostwem Powiatowym w Głubczycach umowę, mają robić tą drogę od 
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cmentarza w stronę Sudic. Z racji tego, że oni chcą to robić z tzw. Schetynówek, gdzie elementem 

złożenia wniosku jest partnerstwo tomy wystąpiliśmy z nimi jako partner tego projektu i 

zadeklarowaliśmy, że wykonamy oznakowanie, elementy łączące odwodnienie.   

Radny Lesław Kuśnierz: 

Czy ważność projektu budowy drogi ulicy Kombatantów nie wygasła? 

Burmistrz Kietrza: 

           Nie. Ważność projektu po uzyskaniu pozwolenia na budowę to jest 3 lata.  

Radny Damian Bosowski: 

           W planie budżetu jest taka pozycja projekt techniczny modernizacji drogi gminnej na Zatorzu 

w Kietrzu? Czy to jest droga tam z tyłu koło domków? 

Burmistrz Kietrza: 

         Tak, dotyczy to tej drogi. 

Radny Damian Bosowski: 

Proponuję, żeby rozbudować ten punkt i dodać jeszcze modernizację tej drogi ponieważ ludzie 

tam chodzą ale samochodem przejechać tam jest tragedia. Może by utwardzić to tłuczniem albo 

szlaką. Nie jest to jakiś wielki wydatek a widzę kilka absurdalnych pozycji na zakup i montaż 

ograniczeń znaków różnych luster można z tego zabrać z Kozłówek 1500zł, ze znaku w Lubotyniu 

1500zł. Mamy 3000zł na remont drogi na Zatorzu. 

Przewodniczący poddał w/w wniosek Radnego Bosowskiego, zaopiniowaniu w 

poszczególnych komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju miasta, 

oświaty i usług  

ds. rozwoju rolnictwa i 

warunków bytowych 

wsi 

ds. mieszkaniowych, 

rodziny i świadczeń 

socjalnych 

ZA 0 3 1 2 

PRZECIW 3 1 2 2 

WSTRZYMUJĄCE 1 1 2 1 

Wniosek został zaopiniowany negatywnie. 

60095 Pozostała działalność 

70001 Zakłady gospodarki mieszkaniowej 

70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami 

Radna Bronisława Pawlik: 

Tu są inewntaryzacje  budowlane? Czy to dotyczy wniosku, który swego czasu złożył Radny 

Kuśnierz? 

Burmistrz Kietrza: 

Ten wniosek dotyczy przygotowania nieruchomości do sprzedaży.  

Radny Wojciech Maryszczak: 

Proszę o wytłumaczenie wynagrodzenie dla użytkownika wieczystego za wniesione lub 

nabyte na własność budynki w związku z wygaśnięciem prawa użytkowania wieczystego w skutek 

upływu okresu ustalonego w umowie. 
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Burmistrz Kietrza: 

Osoby, które utraciły prawo użytkowania wieczystego i nie zgłosiły się o przedłużenie tego i 

w tym momencie gmina ma prawo wykupywania tych nieruchomości. 

Radny Damian Bosowski: 

Moje pytanie dotyczy zwrotu kaucji mieszkaniowych. Jaka jest jego wysokość i czy kaucje 

były zwracane w roku 2013?  

Skarbnik Gminy: 

Nie były zwracane. Zabezpieczamy kwotę bo może się taka sytuacja wydarzyć i istnieje 

obowiązek zagwarantowania pieniędzy w budżecie. 

Radny Damian Bosowski: 

Nie zostanie nic sprzedane w przyszłym roku. Można by zostawić 1000zł a nie 5000zł.  

70095 Pozostała działalność 

Radna Bronisława Pawlik: 

Jedyne zadanie w Ludmierzycach to budowa mieszkania nad świetlica wiejską. Czy coś się da 

w tym temacie zrobić? 

Skarbnik Gminy: 

Jeżeli pojawiłaby się osoba, która chciałaby za remont mieszkania tam zamieszkać to tak. 

71003 Planowanie przestrzenne 

75011 Urzędy Wojewódzkie 

75022 Rady Gmin 

Radny Krzysztof Łobos: 

W odpowiedzi na pytanie dotyczącego sprzętu w Sali Konferencyjnej otrzymałem odpowiedź, 

że w ramach zakupu nowego sprzętu komputerowego zostanie zakupiony nowy dyktafon. Więc 

składam wniosek formalny wykreślić zakup dyktafonu i tą kwotę 1500zł przekazać na Młodzieżową 

Radę Miejską.  

Przewodniczący poddał w/w wniosek Radnego Łobosa, zaopiniowaniu w poszczególnych 

komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju miasta, 

oświaty i usług  

ds. rozwoju rolnictwa i 

warunków bytowych 

wsi 

ds. mieszkaniowych, 

rodziny i świadczeń 

socjalnych 

ZA 4 5 4 5 

PRZECIW 0 0 0 0 

WSTRZYMUJĄCE 0 0 1 0 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie. 

75023 Urzędy Gmin 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Opłaty pocztowe wynoszą 60 tys. Skąd taka kwota? 
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Skarbnik Gminy: 

Średnio miesięcznie ponosimy koszty z tego tytułu 4-5 tys. Z tych kosztów nie możemy 

zrezygnować. 

Radny Krzysztof Łobos: 

Rozmowy telefoniczne 50 tys. Straż Miejska również posiada telefony komórkowe, czy nie 

może SM korzystać z telefonów stacjonarnych?  

Skarbnik Gminy: 

Straż Miejska często przebywa po za murami urzędu, interwencje itp. Telefony komórkowe są 

niezbędne.  

Radny Krzysztof Łobos: 

Media, prąd to kwota 80 tys. Czy te wyliczenia oparte są na realnych obliczeniach? 

Skarbnik Gminy: 

Tak. 

Radny Lech Duda: 

Co to są dodatkowe wynagrodzenia roczne? 

Skarbnik Gminy: 

Są to trzynastki. 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Składam wniosek aby wyrzucić odgrzybianie i roboty malarskie północnej części elewacji 

budynku UM- 25tys. 

Burmistrz Kietrza: 

Na ścianach pojawił się glon, musimy to przemalować. 

 Przewodniczący poddał w/w wniosek Radnego Maryszczaka, zaopiniowaniu w 

poszczególnych komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju miasta, 

oświaty i usług  

ds. rozwoju rolnictwa i 

warunków bytowych 

wsi 

ds. mieszkaniowych, 

rodziny i świadczeń 

socjalnych 

ZA 0 3 0 2 

PRZECIW 2 2 1 2 

WSTRZYMUJĄCE 1 0 4 1 

Wniosek został zaopiniowany negatywnie. 

Radny Krzysztof Łobos: 

Obsługa Prawna 50 tys. + obsługa prawna(podatek VAT) 50tys. Jaka ma być kwota 

odzyskana podatku? 

 Skarbnik Gminy: 

Podatek VAT odzyskuje się na bieżąco. To dla gminy  nie jest dochód ale zmniejszenie 

wydatków. 



Protokół ze wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Miejskiej w Kietrzu z dnia 4 listopada 2013 roku 

 10 

Radny Krzysztof Łobos: 

Kwota 30tys. na serwis i nadzór nad oprogramowaniem Windows/SQL. Strasznie droga ta 

informatyzacja. 

Skarbnik Gminy: 

Są to duże pieniądze. Cała obsługa informatyków. Programy trzeba serwisować, programy 

muszą być kompatybilne. 

Radny Krzysztof Łobos: 

Kwota 60tys. na zakup komputerów do ilu biur? 

Skarbnik Gminy: 

Do tych najbardziej wymagających wymiany czyli referat nieruchomości, ochrony 

środowiska.  

Radna Bronisława Pawlik: 

Czy komputery wycofane będą mogły być przekazane do świetlic wiejskich? 

Burmistrz Kietrza: 

Z wycofanych komputerów będziemy chcieli odzyskać sprawne części i z kilku komputerów 

złożyć jeden.  

75075 Promocja jst 

Radny Damian Bosowski: 

Po co nam mapy powiatu? Czy powiat drukuje mapy z Kietrzem? 

Burmistrz Kietrza: 

Dobrze jest mieć na czym pokazać gdzie leży Kietrz. 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Czy są tu usługi TV Głubczyce? 

Skarbnik Gminy: 

Nie. Są one w MGOK. 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Środki na pozyskanie dokumentacji do celów składania wniosków. Czy są to realne kwoty? 

Burmistrz Kietrza: 

Tak, realne. Skądś te dokumenty musimy pozyskać. 

75095 Pozostała działalność 

75101 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli, ochrony prawa oraz sądownictwa  

75212 Pozostałe wydatki obronne 

75405 Komendy Powiatowe Policji 
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Radny Krzysztof Łobos: 

Jakie było wsparcie w roku 2012? 

Skarbnik Gminy: 

Nie było. 

75412 Ochotnicze Straże Pożarne 

Radny Damian Bosowski: 

Usługi remontowe w jakich jednostkach? 

Burmistrz Kietrza: 

Ciężko podać w ciągu roku często zdarzają się sytuacje które wymagają drobnych remontów. 

75416 Straż Miejska 

75702 Obsługa długu publicznego 

75818 Rezerwy ogólne i celowe 

O godzinie 15:15 Przewodniczący ogłosił 15 min przerwy. 

80101 Szkoły Podstawowe 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Czy dyrektorzy szkół samorządowych zwrócili się z wnioskiem o wynagrodzenie dodatkowe 

dla obsługi administracyjnej? 

Skarbnik Gminy: 

Od żadnego dyrektora taki wniosek nie wpłynął. Dyskusje na ten temat były prowadzone z 

dyrektorami na naradach. 

80103 Odziały Przedszkolne przy stowarzyszeniach 

80104 Przedszkola 

Radna Bronisława Pawlik: 

Wydatki 115 500zł w tamtym roku 85 500zł. Jakie czynniki zwiększyły tę kwotę? 

Skarbnik Gminy: 

Wzrost na artykuły spożywcze. 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Jakie mamy oszczędności z przeprowadzonych termomodernizacji ZS Kietrz i PSP w Kietrzu? 

Skarbnik Gminy: 

Do tej wypowiedzi musiałabym się przygotować bo mam tylko wydatki na Szkołę w Cerekwi 

i PSP w Kietrzu. Kwota ta to 105tys.  

Radny Krzysztof Łobos: 

Czy w związku z połączeniem szkoły w Cerekwi i Kietrzu zredukowano funkcję dyrektora? 
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Jakie są oszczędności? 

Zastępca Burmistrza: 

Funkcji dyrektora przedszkola nie ma. Jest funkcja zastępcy dyrektora. Nastąpiła redukcja 

etatów. 

80110 Gimnazjum przy Zespole Szkół w Kietrzu 

80113 Dowóz dzieci do szkół 

80120 Liceum Ogólnokształcące przy Zespole Szkół w Kietrzu 

80130 Szkoła Zawodowa 

80146 Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli 

80195 Pozostała działalność 

Radny Lesław Kuśnierz: 

Wymiana pieca c.o. w Pilszczu, w szkole jest piec z Domu Kultury. 

Burmistrz Kietrza: 

W tym momencie jest piec ale trzeba dokupić drugi. Dwa lepiej palą niż jeden. 

Radny Krzysztof Łobos: 

Czyli jednak możliwa jest pomoc szkołą stowarzyszeniowym? Szkoła w Pilszczu dostała piec. 

Czy szkoła ze Ściborzyc będzie mogła zgłosić również wniosek? 

Burmistrz Kietrza: 

Jak Pan poparzy wstecz to zobaczy, ze taka pomoc była. Jeżeli będzie potrzebna pomoc w 

Ściborzycach to nie odmówimy. 

85202 Domy Pomocy Społecznej 

85204 Rodziny Zastępcze 

85212 Świadczeni rodzinne świadczone z f-szu alimentacyjnego oraz składki na ubezp. Emeryt. 

85213 Składki na ubezp. Zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej 

852014 Zasiłki i pomoc w naturze 

85215 Dodatki mieszkaniowe 

85216 Zasiłki stałe i świadczenia społeczne 

85219 Ośrodki pomocy społecznej 

Radny Krzysztof Łobos: 

Zakup energii 1000zł na miesiąc, czy to wyliczenie jest adekwatne do faktycznego stanu? 

Skarbnik Gminy: 

Tak. 
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Radna Bronisława Pawlik: 

Wynagrodzenia i pochodne. Zwiększona kwota wiąże się z zatrudnieniem pracowników? 

Skarbnik Gminy: 

Na chwilę obecną jest zgłoszone zapotrzebowanie na asystenta rodziny, etat związany z 

wymogami ustawy. 

85228 Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 

85295 Pozostała działalność 

Radny Krzysztof Łobos: 

Zielony bus, który wozi dzieci nie posiada opiekuna. Czy sam kierowca może wozić osoby 

upośledzone bez opiekuna? 

Zastępca Burmistrza: 

Przewoźnik zgodnie z umową musi zapewnić opiekę.  

85401 Świetlice szkolne 

85153 Zwalczanie narkomani 

85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi 

85195 Pozostała działalność 

90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód 

90002 Gospodarka odpadami 

90003 Oczyszczanie miast i wsi 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Proponuję TOI TOI przymocować do ziemi aby nie lewitował. 

Radna Bronisława Pawlik: 

Czy nie będą już wywożone odpady stałe z sołectw? 

Skarbnik Gminy:  

To zadanie będzie realizowane ale zostało przeniesione do działu 90002. Utylizacja leków też 

została tam przesunięta 

Radny Czesław Gil: 

Wynagrodzenie dla pracowników 80 tys.? Co to jest? 

Skarbnik Gminy:  

Zgodnie z ustawą system sam ma się finansować. W dziale z odpadami ma być wszystko 

ujęte. Wynagrodzenie dwóch pracowników zostało tu przeniesione.  

90004 Utrzymanie zieleni w miastach i gminach 
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Radny Damian Bosowski: 

Na uporządkowanie terenu 7 tys. Nie można by zrobić tego pracownikami interwencyjnymi? 

Burmistrz Kietrza: 

Bieżące utrzymanie jak najbardziej. W tym miejscu zbiera się dużo ludzi  i chcielibyśmy 

postawić 2 punkty świetlne. 

90015 Oświetlenie ulic 

Radna Bronisława Pawlik: 

Na jakiej podstawie jest wyceniane zadanie wymiana punktów świetlnych? 

Burmistrz Kietrza: 

Najprawdopodobniej brana jest pod uwagę odległość od punktów świetlnych. 

Radny Krzysztof Łobos: 

Kwota aktualizacji 200 tys. to tyle kosztuje? 

Burmistrz Kietrza: 

Budowa tak. 

90019 Wpływy i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska 

Radny Krzysztof Łobos: 

Czy w pozycji pierwszej jest ujęty Park Czterech Żywiołów? 

Skarbnik Gminy:  

Nie. Park pojawi się w 90095 i to jest 10 tys.  

Radny Krzysztof Łobos: 

Planowana kwota na rok ubiegły 30 tys. i teraz 10 tys. Czy to wynika z rezygnacji firmy zewnętrznej? 

Skarbnik Gminy:  

W tamtym roku była tu również jama. Obecnie jamą zajmuje się referat ochrony środowiska a parkiem 

referat budowlany. 10 tys. to kwota wystarczająca. 

Radny Krzysztof Łobos: 

10 tys. zł na Park i 12 tys. na Jamę to za mało. 

90095 Pozostała działalność 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Budowa placu zabaw 50 tys. wnioskuję o zwiększenie do 90-100tys. Nasz plac zabaw nadaje się do 

rozbiórki. Dlatego chciałbym zrezygnować z odgrzybiania ścian urzędu na poczet budowy placu. 

Burmistrz Kietrza: 

Planując te kwotę zmniejszyliśmy ją ponieważ zgłosił się do nas inwestor od wiatraków, który 

chciałby ufundować plac zabaw kwota 20 tys.  

Przewodniczący poddał w/w wniosek Radnego Maryszczaka, zaopiniowaniu w 
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poszczególnych komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju miasta, 

oświaty i usług  

ds. rozwoju 

rolnictwa i 

warunków bytowych 

wsi 

ds. mieszkaniowych, 

rodziny i świadczeń 

socjalnych 

ZA 0 2 1 1 

PRZECIW 4 2 2 2 

WSTRZYMUJĄCE 0 1 1 2 

Wniosek został zaopiniowany negatywnie. 

Radny Czesław Gil: 

Jeżeli będzie za mało pieniędzy na budową to większość radnych przychyliłaby się do korekty 

budżetu. 

Radny Damian Bosowski: 

Proponuję usunięcie z budżetu kosztorysu w kwocie 5.000zł. 

Przewodniczący poddał w/w wniosek Radnego Bosowskiego, zaopiniowaniu w 

poszczególnych komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju 

miasta, oświaty 

i usług  

ds. rozwoju 

rolnictwa i 

warunków 

bytowych wsi 

ds. 

mieszkaniowych, 

rodziny i 

świadczeń 

socjalnych 

ZA 4 4 4 5 

PRZECIW 0 0 0 0 

WSTRZYMUJĄCE 0 0 0 0 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie. 

Radny Wojciech Maryszczak opuścił obrady Komisji. 

Radny Damian Bosowski: 

Ile psów gmina wyłapała do dnia dzisiejszego? I z jakim schroniskiem podpisana jest umowa? 

Burmistrz Kietrza: 

Z raciborskim schroniskiem. Podam na jaką kwotę zrealizowano zadanie ze sprawozdań. 

Radny Krzysztof Łobos: 

W Ściborzycach jest plac zabaw, który miał być do końca tego roku konserwowany. Czy 

istnieje protokół z przeglądu placu zabaw? 

Burmistrz Kietrza: 

Powinien być.  

92019 Domy Kultury, świetlice i kluby 

Radny Czesław Gil: 

Pozycja 1- 7 tys. Co to? 

Skarbnik Gminy:  

To są ekwiwalenty np. pranie ubrań dla palaczy, środki czystości. 
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Radny Krzysztof Łobos: 

19 tys. na opłaty za telefon i Internet to są wszystkie świetlice i domy kultury? 

Skarbnik Gminy:  

Wszystkie. 

Radny Mirosław Skoczylas: 

Na organizację dożynek 20 tys. i na Dni Kietrza 60tys.? 

Skarbnik Gminy:  

Kwotę 20 tys. założyliśmy, że otrzymamy z powiatu. Baborów dostał w tym roku 22tys. zł. 

Radny Mirosław Skoczylas: 

Ile w tym roku przeznaczyliśmy na dożynki? 

Skarbnik Gminy:  

Nie przekroczyliśmy 40 tys. 

Radny Mirosław Skoczylas: 

To może rozdzielić 40 tys. na Kietrz i 40 tys. na dożynki? 

Burmistrz Kietrza: 

Dożynki to impreza jednodniowa natomiast dni Kietrza to 3 dni. Wynajem sceny, świateł. Na 

organizacje dożynek możliwe jest dofinansowanie a na dni Kietrza nie.  

Radny Mirosław Skoczylas: 

Proponuję rozdzielić 40 tys. na dni Kietrza i 40 tys. na dożynki. 

Radna Bronisława Pawlik: 

Może zrezygnować z naprawy podłogi w Nasiedlu- 20 tys.? 

Radny Mirosław Skoczylas: 

Podłoga jest tam straszna, grozi zawaleniem. 

Radny Lech Duda: 

Czy pod względem sanitarnym jest wszystko w porządku w Nasiedlu? 

Radny Mirosław Skoczylas: 

Sanepid zamknął Dom Kultury. 

Radny Damian Bosowski: 

Może warto zrezygnować z organizacji Pikniku Granicznego w Pilszczu? 

Radny Andrzej Wójtowicz: 

Jeżeli obniżymy kwotę na organizację Dni Kietrza to nie ma sensu robić dni Kietrza. 
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Radny Kazimierz Tracz: 

Może warto pójść na ugodę z Księdzem i połączyć Piknik rodzinny z dniami Kietrza? 

Radny Damian Bosowski: 

Zgadzam się z przedmówcą. Mieszkańcy zasługują na porządną imprezę. Więc może 

zrezygnujmy z dni Kietrza i dajmy pieniądze do Nasiedla. Zrobimy Dni Kietrza z dożynkami? 

Radny Czesław Gil: 

Panie Bosowski poczułem się obrażony. Jestem za tym aby dni Kietrza się odbyły. 

Radny Damian Bosowski: 

Proszę nie podnosić głosu na mnie. Nie jestem na przesłuchaniu. 

Radny Mirosław Skoczylas: 

Wnioskuję aby te trzy imprezy połączyć w jedno zadanie na łączną kwotę 110tys.  

Przewodniczący poddał swój wniosek, zaopiniowaniu w poszczególnych komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju 

miasta, oświaty i 

usług  

ds. rozwoju 

rolnictwa i 

warunków 

bytowych wsi 

ds. 

mieszkaniowych, 

rodziny i 

świadczeń 

socjalnych 

ZA 3 3 2 3 

PRZECIW 0 1 0 1 

WSTRZYMUJĄCE 1 0 1 0 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie. 

Radny Lech Duda: 

W 110tys. są trzy imprezy. Jak się to teraz ma do organizacji Pikniku? 

Burmistrz Kietrza: 

Po uchwaleniu budżetu poprosimy o rozpisanie potrzebnych kwot.  

Radna Bronisława Pawlik: 

W niektórych DK nie ma żadnych zakupów czy to są zaniechania z ich strony? 

Skarbnik Gminy: 

Tak. 

Radna Iwona Lachowicz- Dąbkowska: 

Co będzie modernizowane w Ściborzycach Wielkich? 

Burmistrz Kietrza: 

Założenie centralnego ogrzewania. Wniosek o dofinansowanie już złożyłem do LGD.  

Radny Mirosław Skoczylas: 

Dokończenie remontu MDK Kietrz- 50 tys. Która to część? 
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Skarbnik Gminy: 

Z tyłu. 

Radny Krzysztof Łobos: 

A co się kryje pod pojęciem podróże służbowe i krajowe? 

Skarbnik Gminy: 

Delegacje, wyjazdy na szkolenia. 

Przewodniczący Mirosław Skoczylas: 

Wnioskuję o usunięcie zadania remont elewacji w MGOK. 

Przewodniczący poddał swój wniosek, zaopiniowaniu w poszczególnych komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju miasta, 

oświaty i usług  

ds. rozwoju rolnictwa 

i warunków bytowych 

wsi 

ds. mieszkaniowych, 

rodziny i świadczeń 

socjalnych 

ZA 2 1 2 2 

PRZECIW 0 1 0 0 

WSTRZYMUJĄCE 2 2 1 2 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie. 

25 tysięcy z usuniętego zadania i 5 tys. z oprogramowania zostanie przeznaczone na zakup aparatu do 

Szpitala w Głubczycach. Prośba została przekazana w formie pisemnej przewodniczącemu RM.  

92601 Obiekty sportowe 

Radny Krzysztof Łobos: 

Jakie zmiany zaszły w wynagradzaniu animatora Orlik? Kwota inna niż w roku 2013. 

Skarbnik Gminy: 

Kwoty podane do budżetu 2013 były niedoszacowane. Wynagrodzenie w roku poprzednim 

było dofinansowane.  

Radny Damian Bosowski: 

Wnoszę o zwiększenie kwoty na utrzymanie stadionu z 15 tys. do 20. 

Przewodniczący poddał wniosek Radnego Bosowskiego, zaopiniowaniu w poszczególnych 

komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju miasta, 

oświaty i usług  

ds. rozwoju 

rolnictwa i 

warunków bytowych 

wsi 

ds. mieszkaniowych, 

rodziny i świadczeń 

socjalnych 

ZA 3 3 3 4 

PRZECIW 0 0 0 0 

WSTRZYMUJĄCE 1 1 1 0 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie. 

Radny Balcer opuścił obrady Sesji. 
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Radny Damian Bosowski: 

W projekcie do Skateparku można by ująć tor do Parkouru. 

Burmistrz Kietrza: 

Projekt już został złożony. 

Radny Lech Duda: 

 Złożyłem wniosek o zamontowanie siatki w Osiedlu Pilszcz. 

Burmistrz Kietrza: 

Wykreśliliśmy to zadanie bo można się o to ubiegać z funduszu AA. 

Radna Jurków opuściła obrady Komisji. 

92695 Pozostała działalność 

Radny Czesław Gil: 

Wczoraj rozpoczął się międzynarodowy festiwal szachowy. Zostały uzyskane pieniądze z 

Euroregionu w wysokości 8 tys. €. Chciałbym aby turniej wpisał się w tradycję naszej gminy. Czy z 

tych oszczędności, które są można by 5 tys. zł przeznaczyć na Turniej? 

Przewodniczący Mirosław Skoczylas: 

Składam wniosek o przekazanie 5 tys. zł na turniej Szachowy. 

Przewodniczący poddał swój wniosek, zaopiniowaniu w poszczególnych komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju miasta, 

oświaty i usług  

ds. rozwoju rolnictwa 

i warunków bytowych 

wsi 

ds. mieszkaniowych, 

rodziny i świadczeń 

socjalnych 

ZA 4 3 3 3 

PRZECIW 0 0 0 0 

WSTRZYMUJĄCE 0 1 0 1 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie. 

Radny Krzysztof Łobos: 

A może by ten Turniej sfinansować z Pożytku Publicznego? 

Radny Czesław Gil: 

Nie można bo nie ma sekcji szachowej. 

Skarbnik Gminy: 

Brakuje kwoty 9 tys. na utrzymanie porządku w Dzierżysławiu. 

Radna Bronisława Pawlik: 

Składam wniosek o skumulowanie zadań zakupy do WDK i do świetlic w jedno zadanie w kwocie 23 

tys. 

 

Przewodniczący poddał wniosek Radnej Pawlik, zaopiniowaniu w poszczególnych komisjach: 
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Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju miasta, 

oświaty i usług  

ds. rozwoju rolnictwa 

i warunków bytowych 

wsi 

ds. mieszkaniowych, 

rodziny i świadczeń 

socjalnych 

ZA 4 3 3 3 

PRZECIW 0 1 0 1 

WSTRZYMUJĄCE 0 0 0 0 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie. 

 

Przewodniczący poddał projekt budżetu (wydatków) 2014 z przyjętymi poprawkami, 

zaopiniowaniu w poszczególnych komisjach: 

Głosy/Komisje rewizyjna ds. rozwoju miasta, 

oświaty i usług  

ds. rozwoju 

rolnictwa i 

warunków bytowych 

wsi 

ds. mieszkaniowych, 

rodziny i świadczeń 

socjalnych 

ZA 4 3 3 3 

PRZECIW 0 0 0 0 

WSTRZYMUJĄCE 0 1 0 1 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie. 

Ad.2 Sprawy bieżące 

Burmistrz Kietrza poinformował Radnych o Strategii Nyskiej i poprosił o uczestnictwo w niej.  

Radny Tracz poprosił o uprzątnięcie liści z ul. Mickiewicza. 

Radny Łobos poinformował, że liście z ulic wywożone są nieprzykrytymi przyczepami i powoduje to 

wywiewanie liści z przyczep na jezdnie. 

 

Posiedzenie zakończono o godz. 17
45 

Protokołowała: A. Kopeczek 

        Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

 

         Mirosław Skoczylas 

 

 

 

 

 


